
 
 
ANTONI GARCÍA JIMÉNEZ, SECRETARI GENERAL de l’Ajuntament de Lleida, segons 
l’art. 206 del ROF, sense perjudici del text definitiu de l’acta,  
 
CERTIFICO: Que amb data 28 de juliol de 2023, l’Excm. Ajuntament Ple adoptà entre 
altres l’acord següent: 
 
 
41.- MOCIÓ DE LA PLATAFORMA LLEIDA CONTRA LA MAT PER LA DEFENSA 
DEL TERME DE LLEIDA, ENFRONT DE L'AMENAÇA QUE SUPOSEN LES LÍNIES 
D'ALTA TENSIÓ 
  
El senyor Alcalde dona compte al Ple de la moció presentada per la Plataforma Lleida 
contra la MAT, que es transcriu literalment a continuació: 

“MOCIÓ DECLARATIVA, SEGONS L'ARTICLE 18 DEL REGLAMENT ORGÀNIC MUNICIPAL, 
PER LA DEFENSA DEL TERME DE LLEIDA, ENFRONT DE L'AMENAÇA QUE SUPOSEN LES 
LÍNIES D'ALTA TENSIÓ 

Darrerament, s'estan impulsant a Lleida i al Segrià enormes parcs fotovoltaics privats, on es 
demostra que l'administració de la Generalitat no ha vetllat prou pel medi ambient, l'Horta i el que 
és més greu, la ciutadania. 

La construcció de grans línies d'alta tensió i una subestació, amenacen habitatges rurals i edificis. 
Moltes famílies viuran sotmeses als riscos dels efectes dels camps elèctrics i electromagnètics, 
tot provocant malalties greus com ara la leucèmia infantil. La ràpida proliferació d'aquestes 
plantes ha suscitat un intens debat polític i ciutadà sobre com s'han d'implantar per tal de fer 
compatible el desenvolupament de les energies renovables amb la protecció del territori i les 
persones que l’ habiten. 

Entre aquestes plantes, s'hi compten les projectades per les promotores Ignis i Solaria al terme 
municipal d'Alcarràs. Segons els projectes que estan en tràmit, es preveu una línia d'alta tensió 
des de les plantes fins a la subestació dels Magraners, al terme municipal de Lleida. Una bona 
part de la línia transcorre per l'Horta de Lleida, la qual configura un espai agrícola de gran interès, 
caracteritzat per conreus, terres fèrtils i productes agroalimentaris de proximitat i qualitat. Entre 
el veïnat de l'Horta de Lleida, hi ha la temença, que aquesta línia suposi una agressió en aquest 
espai, motiu pel qual estem duent a terme diverses propostes per oposar-nos-hi, tot considerant 
que hi ha alternatives per l'evacuació de l'energia més respectuoses amb l'Horta i les persones 
que hi vivim, que la que s'ha projectat. 

De res no han servit els recursos presentats al respecte, ja que no s'han pres en consideració, ni 
s’ha donat resposta a la gran majoria d'ells. Hi ha sobrades alternatives per evitar aquestes greus 
afectacions, però hi ha una pressa injustificada per desenvolupar-los. Projectes finançats, 
majoritàriament, per capital estranger, que poc o gens beneficiaran l'economia local. 

Som els primers defensors de les energies renovables, però cal fer les coses ben fetes, no un 
nyap històric. Cal deixar un futur millor als nostres fills i filles. Són molts els veïns i veïnes de 
partides de l'Horta de Lleida com Malgovern, Butsènit, Plana Gençana, Rufea, Copa d'Or, 
Albarés, Pla de Lleida, La Femosa, Quatre Pilans i el barri de Magraners, a més de les poblacions 
d'Alcarràs i Albatàrrec, que ho hauran de patir. I només és el principi. Molts altres parcs estan en 
tramitació, i les seves línies d'evacuació derivades, que solcaran els termes del Segrià i partides 
de Lleida. 



 
Considerem que les solucions tècniques per evitar d’afectar les persones hi són. Alternatives 
com la utilització de la subestació de Montagut, allunyar els traçats dels habitatges o el 
soterrament de les línies amb llaços passius, per posar alguns exemples. Cal prendre nota de 
municipis com Jumilla, amb ordenances que marquen distàncies de seguretat envers les 
edificacions habitades. Tot plegat, seguint les recomanacions de la Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, i del Ministeri de Sanitat i Consum. 

Caldria vetllar el compliment de les lleis i ordenances. A tall d'exemple, dins de l'ordenança de 
l'Horta: el soterrament de les línies, la utilització d'infraestructures existents, les dimensions o 
l'afectació d'espècies protegides com el Limònium. 

PROPOSEM AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA L’ADOPCIÓ DELS SEGÜENTS 
ACORDS 

1.- Instar l'Ajuntament a denegar les llicències d'obres i altres permisos, de les plantes solars 
fotovoltaiques (les quals inclouen els inversors, les subestacions de les plantes, les 
infraestructures d'evacuació elèctrica, els tancaments perimetrals i els accessos de nova 
construcció o la modificació dels ja existents) que incompleixin la normativa d'aplicació. 

2.- Instar Red Elèctrica Espanyola, ADIF, la Generalitat de Catalunya i les promotores de les 
plantes solars projectades al terme municipal d'Alcarràs, Ignis i Solaria, a prendre en consideració 
l'alternativa de la subestació d'evacuació de Montagut. 

3.- Instar l’Ajuntament de Lleida perquè, en el cas que no fos viable la utilització de la subestació 
de Montagut, promogui, dins del seu àmbit competencial, el soterrament de la línia d’evacuació 
de les plantes solars promogudes per Ignis i Solaria a Alcarràs en tot el tram que transcorre pel 
terme municipal de Lleida tot fent especial èmfasi, a allunyar aquest traçat, dels habitatges 
existents. 

4.- Instar l'Ajuntament, perquè en la tramitació de projectes de plantes solars i infraestructures 
derivades, al terme municipal de Lleida, extremi les exigències compatibles amb la normativa 
vigent. Tot plegat amb la finalitat d'evitar traçats lesius pel territori i pels seus habitants. 

5.- Instar l'Ajuntament, perquè iniciï el procediment d'una modificació de l'Ordenança Municipal 
de l'Horta de Lleida, amb la finalitat d'augmentar la protecció de les persones que hi resideixen i 
evitar el despoblament.” 

La present moció se sotmet a votació, la qual és aprovada per unanimitat del nombre 
legal de membres de la corporació.  
 
I, per tal que així consti, signo aquest certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde, a data de 
la signatura electrònica. 


